
 

 

                      

Z Á P I S 
 

z 8. jednání Komise školství, vzdělávání a demografie konané  

dne 27. 11. 2019 
  

 

 

Dne 27. 11. 2019 se uskutečnilo jednání Komise školství, vzdělávání a demografie zřízené 

Radou města Karlovy Vary. 

 

Místo jednání: Základní škola Dukelských hrdinů Karlovy Vary, Moskevská 25, 

příspěvková organizace  

Doba jednání: Jednání bylo zahájeno v 15:00 hodin a skončeno v 17:20 hodin 

Přítomni:  Mgr. Štěpánka Steinová, Daniela Bílá, Mgr. Eva Konečná Matějková, 

  PhDr. Mgr. Zdeněk Musil, Ing. Věra Pášmová, Helena Pourová,  

  Zdeněk Slába 

Omluveni:  Mgr. Vladimír Hůrka, Anna Procházková 

Neomluveni:   /   

Hosté:  Ing. Bc. František Škaryd – vedoucí OKŠT 

   Mgr. Jiří Kopárek – ředitel ZŠ 1. máje  

   Mgr. Jiří Burian – ředitel ZŠ jazyků 

   Mgr. Bc. Eva Doušová – ředitelka ZŠ Dukelských hrdinů  

   

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání 

2. Schválení zápisu ze 7. jednání komise ze dne 01. 10. 2019 

3. Představení ředitelů základních škol 

4. Diskuze týkající se provozu základních škol zřizovaných Statutárním městem Karlovy 

Vary 

5.       Vysoké školství v Karlových Varech 

6.           Různé, diskuze 

  

Jednání zahájila předsedkyně komise Mgr. Štěpánka Steinová.  

 

1.  Schválení programu jednání   

 

Navržený program byl všemi přítomnými členy komise schválen. 
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2.  Schválení zápisu ze 7. jednání komise ze dne 01. 10. 2019 

 

Zápis č. 7 / 2019 ze dne 01. 10. 2019 byl schválen v předloženém znění.  

 

Hlasování:  

 pro: Mgr. Štěpánka Steinová, Daniela Bílá, Mgr. Eva Konečná Matějková, 

 PhDr. Mgr. Zdeněk Musil, Ing. Věra Pášmová, Helena Pourová, Zdeněk Slába 

 proti: nikdo   

zdržel se:  nikdo 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

3.  Představení ředitelů základních škol 

 

a) Základní škola Dukelských hrdinů Karlovy Vary, Moskevská 25, příspěvková organizace 

 

Proběhlo představení ředitelky organizace Mgr. Bc. Evy Doušové. Základní škola se v rámci 

možností snaží ze schváleného rozpočtu udržovat chod školy. Apelovala však na zřizovatele, že je 

nutné dokončit rekonstrukci elektrických rozvodů v objektu 2. stupně školy, zabývat se 

rekonstrukcí anglických dvorků a dokončit započatou výstavbu školního hřiště. 

 

b) Základní škola Karlovy Vary, 1. máje 1, příspěvková organizace 

 

Proběhlo představení ředitele organizace Mgr. Jiřího Kopárka. Základní škola má k dispozici 

největší tělocvičnu, která je v odpoledních hodinách a o víkendech využívána sportovními kluby. 

Při této škole není venkovní sportoviště. V minulosti se vykoupila část pozemků, v současné době 

se zpracovává projektová dokumentace, moderní víceúčelové sportoviště by mělo být realizováno 

v kalendářním roce 2021.      

 

c) Základní škola jazyků Karlovy Vary, příspěvková organizace 

 

Proběhlo představení ředitele organizace Mgr. Jiřího Buriana. Základní škola s ohledem na svoje 

zaměření spolupracuje se třemi školami v SRN (Oberschule Fridrich Rückert – Plavno, Realschule 

im Stiftland – Waldsassen, Jenaplanschule im Erzbgebirge – Markersbach). Na této škole byl 

připraven projekt na opravu kanalizace a rozvodů vody, ten však s největší pravděpodobností 

nebude v roce 2020 realizován. Dále se škola potýká s problémem špatné střechy. 

 

 

Z následné diskuze vyplynulo, že by bylo vhodné zpracovat materiál o současném stavu objektů 

škol a školských zařízení, shrnout požadavky jednotlivých ředitelů škol, které budou zohledňovat 

budoucí rozvoj mateřských a základních škol na území města. Vedení města by tak mohlo získat 

ucelený přehled o finančních potřebách v oblasti školství.  

 

    

 



3 

 

 

 

4. Problematika týkající se provozu základních škol zřizovaných Statutárním městem 

Karlovy Vary  

 

Členové komise společně s řediteli základních škol diskutovali o připravené reformě financování 

regionálního školství. V rámci diskuze bylo také otevřeno téma forem a způsobu výuky žáků se 

speciálními vzdělávacími potřebami a o výši finančních prostředků státního rozpočtu ČR 

vynaložených na tento způsob vzdělávání (inkluze). 

 

Vedoucí odboru Ing. Bc. František Škaryd informoval přítomné členy komise o připravovaných 

formách podpory zajištění kvalifikovaných pedagogických pracovníků, které zvažuje spustit 

Karlovarský kraj. Jedná se o náborové finanční příspěvky, které bude v oblasti středního školství 

v plném rozsahu hradit kraj, v případě škol a školských zařízení zřizovaných obcemi by měl být 

systém financování rozložen rovným dílem mezi zřizovatele školy (obec) a kraj.  

 

V rámci následné diskuze bylo konstatováno, že finanční podpora začínajících kvalifikovaných 

pedagogických pracovníků je jistě důležitá, zejména v Karlových Varech je však také problémem 

najít cenově dostupné bydlení.  

 

Komise školství, vzdělávání a demografie vidí jako žádoucí pro nástup nových a udržení 

stávajících mladých pedagogických pracovníků zajistit pro tyto osoby či rodiny městské (služební) 

byty za cenově dostupných podmínek.   

 

V rámci zajištění více zdrojů financování se školy a školská zařízení pouští do celé řady projektů, 

které jsou spolufinancovány z prostředků státního rozpočtu ČR nebo EU. Administrace těchto 

projektů je pro školy velmi časově náročná a mnohdy zatěžující.   

 

Komise školství, vzdělávání a demografie vidí jako žádoucí personální posílení odboru strategií a 

dotací Magistrátu města Karlovy Vary.  

 

5.  Vysoké školství v Karlových Varech 

 

Paní Daniela Bílá rozeslala všem členům komise k prostudování materiál zpracovaný PhDr. 

Janem Vávrou Ph.D. týkající se návrhu pro diskuzi o možnostech řešení vysokoškolské výuky 

v Karlových Varech. Poté proběhla k tomuto tématu diskuze jednotlivých členů komise. 

 

6.  Různé, diskuze 

 

 Vedoucí OKŠT Ing. Bc. František Škaryd poskytl podrobné informace k petici, která 

vznikla na základě nesouhlasu rodičů s odchodem kuchařky z MŠ Tašovice. Informoval o 

průběhu jednání zastupitelstva města, kde byl přítomný zástupce petentů i ředitelka 

příspěvkové organizace 1. Mateřská škola Karlovy Vary, Komenského 7. Dále 

informoval o výsledku šetření, které proběhlo v souvislosti s podanou peticí.  
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 Vedoucí OKŠT Ing. Bc. František Škaryd zodpověděl dotaz týkající se dlouhodobé 

pracovní neschopnosti ředitelky 2. Mateřské školy Karlovy Vary, Krušnohorská 16. Po 

dobu nemoci zastupuje statutární zástupkyně paní Lenka Fischbachová. Komise vyjádřila 

paní ředitelce podporu a přeje jí brzké uzdravení. 

 

 PhDr. Mgr. Zdeněk Musil pozval všechny členy komise do Karlovarského městského 

divadla na vánoční vystoupení Souboru písní a tanců Dyleň, které se uskuteční dne 14. 

prosince 2019 od 18:00 hodin. 

 

 

         

 

Termín příštího jednání komise byl stanoven na 22. 01. 2020 od 15:00 hodin. v zasedací 

místnosti Magistrátu města Karlovy Vary, Moskevská 21, 1. patro. 

 

 

 

 

Dne: 28. 11. 2019 

 

Zapsala: Helena Volková     _____________________ 

              

         _____________________ 

              Mgr. Štěpánka Steinová 

                  předsedkyně komise 


